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Beste <<Naam>>,
Hierbij de Roemte Nieuwsbrief #10 (februari 2025), waarin we je een update
geven over waar wij van Roemte mee bezig zijn. In deze editie nodigen we je
uit voor het Erfgoedlab 'Herbestemmen, van start tot succes', maak je
kennis met onze nieuwe stagiaire Menke en geven we antwoord op de
vraag 'Hoe gaat het nu met Cultuurhistorisch Centrum Loppersum?' Tenslotte
gaan we nader in op de hackathon, een krachtig middel voor kennisdeling en
uitwisseling van ervaringen. Veel leesplezier!

Ergoedlab: ‘Herbestemmen: van start tot succes’
Samen met de provincie Groningen organiseert Roemte een bijeenkomst
over herbestemming, met een sterke focus op het planproces: van start tot
succes.
 
Heb jij ervaring met herbestemming of ben je betrokken bij projecten die
(erfgoed)gebouwen een nieuwe functie geven? Wij nodigen je graag uit op
woensdag 12 maart 2025 van 10:00 tot 14:30 in de Biotoop in Haren. Dit
lab biedt een unieke gelegenheid om samen te komen, te leren en te
experimenteren met het herbestemmingsproces. De lunch is inbegrepen.
Meld je aan via deze link!
 
Wat kun je verwachten?

Nieuwe inzichten: Focus op het optimaliseren van het proces
rondom herbestemming, van de eerste ideeën tot een succesvol
resultaat.
Van start tot succes: Leer concrete stappen en handvatten om het
herbestemmingsproces effectiever te maken.
Netwerken en inspiratie: Voor initiatiefnemers en professionals die
werken met erfgoed en herbestemming.
Proberen, leren en experimenteren: Deel je eigen ervaringen en leer
van anderen in een interactieve, praktische sessie.

Dit is een kans om samen nieuwe inzichten te krijgen, te brainstormen en
te werken aan de toekomst van herbestemmingsprojecten.

Mijn naam is Menke Ubbens (24) en kom uit Uithuizermeeden. Tot eind
juni ben ik stagiair bij Stichting Roemte. Momenteel ben ik bezig met het
afronden van mijn master Sociale Planologie, in combinatie met het
volgen van een aantal vakken voor de master Architectuurgeschiedenis.
Naast mijn studie ben ik zeer actief binnen de Groninger Studentenbond
op gebied van studentenhuisvesting en binnen de muziekvereniging
S.D.G. Uithuizermeeden als drummer en actief lid. Tijdens mijn stage zal
ik voornamelijk bezig zijn met het buurthuis in Musselkanaal om tot een
goed en haalbaar programma te komen. Hier hoop ik veel te leren over
stakeholder management en het proces voor de totstandkoming van een
buurtcentrum. Ik heb er vertrouwen in dat ik veel zal leren in dit gezellige
team en kijk enorm uit naar deze nieuwe uitdaging!
Beeld: Lisa Bommerson

Cock Peterse van initiatief Cultuur Historisch Centrum Loppersum
aan het woord (februari 2025)
 
Wat is er gelukt?
Cultuurhistorisch Centrum Loppersum (CHC) huurt het pand in het
centrum nu anderhalf jaar van Roemte. ‘Dat loopt perfect,’ vertelt
initiatiefnemer Cock Peterse. ‘Onze doelstelling is om tentoonstellingen te
maken en bewoners te betrekken bij alles wat met de cultuur en
geschiedenis van Loppersum en omgeving te maken heeft.’ 
Het CHC organiseert drie tentoonstellingen per jaar. Begin januari 2025 is
een tentoonstelling geopend in het kader van tachtig jaar vrede. 
Cock: ‘De meest succesvolle tentoonstelling ging over Loppersum in de
jaren zestig. Er zijn toen ook een filmavond en verhalencafés
georganiseerd, waar mensen kwamen vertellen over hun leven hier in de
zestiger jaren. Tijdens Koningsdag en de feestweek waren er wel duizend
bezoekers en zijn er honderden mensen binnen geweest.’
 
Welke hobbels zijn genomen?
Binnen de ambities van het CHC gaat alles goed. De echte uitdaging komt
nog met de versterking van het gebouw. Cock: ‘De indeling van de ruimte
is niet geschikt, doordat er een scheidingswand en een badkamer in
zitten. We herbergen ook het archief van de historische vereniging, maar
de locatie is te vochtig.’ Over de versterking zijn ze in gesprek met
Nationaal Coördinator Groningen (NCG). Zij zijn verantwoordelijk voor het
aardbevingsbestendig maken van het pand. ‘We hopen dat het snel gaat
lopen en we de ruimtes beter kunnen indelen met een goed klimaat.’  
Op dit moment praten ze over de financiering voor de aankoop van het
pand dat in het voorjaar moet plaatsvinden, zodat ze eigenaar worden en
subsidies voor verduurzaming kunnen aanvragen. 
‘Roemte overlegt daarvoor met de gemeente en het NCG en zet zich daar
tweehonderd procent voor in,’ vertelt Cock. ‘Roemte helpt ons ook een
hypotheekconstructie te krijgen die voor ons werkt, zodat we ongeveer
dezelfde lasten houden. Roemte is echt onze reddingsboei. Zonder hen
was het nooit gelukt.’
 
Lees het vervolg van het interview met initiatiefnemer Cock Peterse en
Roemte-adviseur Hennie van Beek op onze site.
Beeld: Sjoerd Knol - Interview: Schrijfstudio De Boer

Hackathon: samenwerken aan innovatieve oplossingen
Een hackathon is een evenement waarin deelnemers in teamverband
werken aan het oplossen van een probleem.
Volgens Hennie van Beek van Roemte is de hackathon een krachtig
middel voor kennisdeling en uitwisseling van ervaringen, een soort
denktank. ‘Door met gelijkgestemden én mensen met een andere kijk aan
tafel te zitten ontstaan waardevolle inzichten en tips. Daarnaast biedt het
een waardevolle netwerkgelegenheid, waarbij het Roemte-netwerk deels
kan worden ingezet. Het organiserende initiatief selecteert de meest
waardevolle ideeën en adviezen, waardoor een plan in een breder
perspectief wordt geplaatst. Dit kan leiden tot verrassende en
vernieuwende uitkomsten. 
Het is volgens Hennie zinvol om een hackathon te organiseren in de
opstartfase van een nieuw initiatief. ‘Dit helpt bij de opzet en uitwerking
van ideeën en voorkomt dat het wiel opnieuw wordt uitgevonden’. 
 
Op 20 september 2024 organiseerde Historische Vereniging Loppersum
een hackathon met als onderwerp: hoe wordt het CHC eigenaar van het
pand en moet je dat wel willen? Er ontstond een enthousiaste discussie
met onder andere mensen van Roemte en ervaringsdeskundigen op het
gebied van versterking, subsidies, musea en bouwkosten. 
‘Het resultaat van de hackathon is dat het vrijwel onmogelijk is voldoende
fondsen te verwerven en bevoegdheden te hebben over het pand als je
geen eigenaar bent,’ vertelt Cock Peterse, secretaris van CHC
Loppersum. ‘We hebben dan ook besloten ons daarop te concentreren’.
 
Afgelopen tijd heeft stichting CHCL zich georiënteerd over de
financieringsmogelijkheden voor de aankoop van het pand, zodat ze zelf
eigenaar worden en subsidies voor verduurzaming kunnen aanvragen. 
‘En de eerste overleggen over versterking en aanpassingen aan het pand
hebben inmiddels plaatsgevonden. We zijn daarmee heel hoopvol over
onze toekomst!’ aldus Cock.
Beeld: Sjoerd Knol
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